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Vážení čtenáři, spoluobčané, sousedé, 
vítám Vás u stránek květnového zpravodaje.  

V den, kdy píšu tento úvodník, dochází k velkému rozvolnění protikoronavirových 

opatření: část dětí se vrací do školek a škol, přestáváme nosit všude roušky, 

otevírají se restaurace, hotely, hrady a zámky, mnozí se ze svých homeofficů vrací 

do práce. Věřím, že nejtěžší časy máme za sebou a že si můžeme oddechnout,      

jak jsme to dobře zvládli. Jistá obezřetnost by však přesto měla zůstat. 

I naše obec se vrací k běžnému provozu. Začátkem května proběhlo zasedání 

zastupitelstva. Zástupci obce položili květiny k hrobům u příležitosti 75 let             

od konce 2. světové války, a to ve Starých Ouholicích, ve Vepřku i v Nové Vsi. 

V Nové Vsi a v Nových Ouholicích se občané postupně připojují ke zkolaudované 

kanalizaci.  

Kalendář akcí se nám zase začal pěkně plnit a doufejme, že nepřijde obávaná další 

vlna pandemie a že už se vše uskuteční dle plánů.   

Bohužel se v červnu neuskuteční oblíbený Rodinný den. Sice se restrikce uvolňují, 

teoreticky už by ho bylo možné uspořádat, ale dodržování rozestupů a další 

omezení by nám ho tak znepříjemnily, že bychom si ho vůbec nemohli užít tak jako 

každý rok. Momentálně se plánuje, že by se konal koncem prázdnin, tak uvidíme, 

jak se bude situace dále vyvíjet.  

Co se ale v červnu uskuteční, bude soutěž v kosení Novoveský sekáč, Miřejovická 

olympiáda, Dětský den se Soptíky, výlet turistického klubu Kudykam, setkání 

seniorů – na všechny akce najdete pozvánky ve zpravodaji. 

 

Po letech se také vrací do vepřeckého kostela a zvonice Noc kostelů, na kterou    

Vás v pátek 12. června moc rádi zveme. Jsme součástí poutě po pěti místech 

v kralupské farnosti a program bude velmi zajímavý. 

Za redakci Novoveského zpravodaje Vám přeji příjemné čtení během už téměř 

letních dnů. 

Bohdana Tobiášková, redakce  



INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 11. 5. 2020 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 6 členů. Přítomni byli: M. Exner, P. Štorek, Ing. R. Hakrová,        

Ing. B. Tobiášková, L. Jansa a P. Verner. Omluveny byly: E. Vosmíková,                      

J. Malenovská a M. Pánková.  

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v únoru a březnu 2020. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 3/2020. 

 Schválilo Závěrečný účet obce za rok 2019 bez výhrad. 

 Schválilo účetní závěrku Obce Nová Ves za rok 2019 včetně výsledku 

hospodaření za rok 2019 ve výši + 4 251 080,29 Kč.  

 Schválilo účetní závěrku Mateřské školy Nová Ves za roku 2019 včetně 

hospodářského výsledku + 17 989,28 Kč a převedení hospodářského výsledku 

MŠ vč. jeho rozdělení do fondů. 

 Schválilo bezúplatný převod pozemkové parcely p. č. 4/8 v k. ú. Nová Ves      

u Nelahozevsi do majetku obce. 

 Schválilo bezúplatný převod pozemků p. č. 876/25 a 876/19 v k. ú. Nové 

Ouholice do majetku obce. 

 Schválilo prodej části pozemku p. č. 1029/1 o výměře 29 m2 v k. ú. Nová Ves 

u Nelahozevsi.  

 Schválilo směnu části pozemku p. č. 1 448 o výměře 34 m2 ve vlastnictví obce 

Nová Ves za část pozemku soukromého vlastníka p. č. 1447 o výměře 34 m2, 

vše v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Schválilo prodej pozemku p. č. 898/16 o výměře 287 m2, pozemku p. č. 

898/17 o výměře 29 m2, prodej pozemku p. č. 898/15 o výměře 412 m2, 

prodej pozemku p. č. 898/8 o výměře 327 m2, prodej pozemku p. č. 898/19   

o výměře 21 m2 a prodej pozemku p. č. 898/18 o výměře 84 m2, vše v k. ú. 

Nové Ouholice.  

 Schválilo vyplacení mimořádné odměny starostovi obce Nová Ves.   

 Schválilo prominutí dluhu na nájemném nájemcům obecních podnikatelských 

prostor z důvodu přerušení činnosti kvůli koronaviru. 

 Schválilo záměr pronájmu restaurace „Hospoda U hasiče“ a střediska 

v Nových Ouholicích. 

V diskuzi mimo jiné zaznělo: 

 Diskuze o koordinaci prací při výstavbě poslední etapy kanalizace, která        

je vázána na opravu komunikace II/608 a výstavbu chodníků. 



 Diskuze o nepořádku u kontejnerů na tříděný odpad a o způsobu nápravy. 

 Projednání developerského záměru výstavby 15 rodinných domů                     

v Miřejovicích na pozemcích soukromého vlastníka a záměru na výstavbu 

rekreačních objektů ve Starých Ouholicích na pozemku soukromého 

vlastníka. 

Zapsala Hana Novotná. Kompletní zápisy naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/Zápisy ze zasedání zastupitelstva. 
 

Příští zasedání zastupitelstva se bude konat v pondělí 8. června 2020    

od 17 hodin v sále OÚ Nová Ves. Všechny občany srdečně zveme. 

PLATBY ZA STOČNÉ 
Vážení občané,  

připomínáme, že obec Nová Ves zřídila pro účely plateb za stočné nový bankovní 

účet č. 20036-0460043319/0800. Věnujte prosím zvýšenou pozornost při platbě 

záloh nebo vyúčtování zadání správného čísla bankovního účtu, poukazované výši 

platby a své případné trvalé příkazy změňte.  

Prosím, plaťte zálohy jen dle zaslaného aktuálního rozpisu.  

Nově od 20. 4. 2020 již není možné hradit stočné v hotovosti na pokladně 

obecního úřadu. Úhrada v hotovosti je možná na poště prostřednictvím poštovní 

poukázky, kterou obdržíte na poště nebo na obecním úřadě.   

Děkuji za pochopení a za spolupráci. Případné dotazy týkající se plateb za stočné 

vám ráda zodpovím prostřednictvím emailu: hana.novotna@nova-ves.cz, nebo       

na tel. č. 315 765 056, 777 012 031. 

Hana Novotná, úřednice ÚSC 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NOVÉ VSI 
Vážení rodiče, 9. září od 16:00 proběhne v sále OÚ Vítání občánků. Pokud máte      

o přivítání svého dítěte zájem, přihlaste se, prosím, na tel. č. 315 765 056 nebo 

prostřednictvím e-mailu: renata.hakrova@nova-ves.cz.  

Vítání občánků bude určeno pro děti narozené v období od 1. 9. 2019                    

do 31. 8. 2020, které mají trvalý pobyt v naší obci. Své děti můžete přihlásit           

do 1. 9. 2020.  

Renáta Hakrová, místostarostka 
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KANALIZACE - kolaudace je hotová 
Kolaudační souhlas pro spuštění kanalizace Nová Ves a Nové Ouholice jsme dostali 

6. května. Hned jsme do smluv doplnili potřebné údaje a smlouvy jsme tiskli             

a roznášeli do schránek. Někteří se na kanalizaci opravdu těšili, protože obratem 

přinesli smlouvy podepsané. Podepsal jsem jim je hned za obec a lidé se mohli 

připojovat. Věřím, že se postupně všichni včas a bez problémů připojí.  

Myslím, že způsob distribuce smluv funguje a je pro všechny relativně příjemný. 

Smlouvy o služebnosti budeme podepisovat, až nám geodeti dodají geometrické 

plány se skutečným zaměřením kanalizace a kanalizačních přípojek.  

Připojením končí pro občany dlouholeté čtení ve zpravodaji o přípravě kanalizace  

a začíná běžný provoz. Nebudou se muset vyvážet jímky, a kdo to poctivě dělal, 

ten ušetří. Kdo vypouštěl splašky za domem, tak sice bude něco platit, ale zase 

doufám, že se to projeví na čistotě podzemních vod v obci a tedy kvalitě vody        

ve studních. Mrzí mě, že zatím není vhodná doba, abychom společně kolaudaci 

oslavili, ale snad se k tomu ještě dostaneme. Ani na Vepřku jsme nechtěli dělat 

oslavu dokončení kanalizace v zimě a čekali jsme na jaro, pak nám do toho bohužel 

přišel koronavirus. 

Celá stavba ve Starých Ouholicích, Vepřku, Nových Ouholicích a v Nové Vsi zatím 

stála přibližně 100 milionů Kč. Vícepráce dosáhly zhruba 4 milionů korun. Pokud    

se nám podaří zkoordinovat stavbu poslední části kanalizace v Nové Vsi s opravou 

silnice II/608 a stavbou chodníků v Nové Vsi, uspoří obec 2 miliony Kč. Pak by byl 

rozdíl na vícepracích ne 4, ale 2 miliony Kč. Etapa 4B, která je ještě před námi,      

bude stát zhruba 7 milionů korun. Rád bych připomněl, že financování akce bylo 

z 63 % z peněz Evropské unie a z 37 % z obecního rozpočtu a z úvěru, který si obec 

musela vzít. Podle zákona o vodovodech a kanalizacích si má přípojku budovat        

a financovat vlastník připojeného objektu. Když byla možnost přípojky 

spolufinancovat z evropské dotace, využili jsme toho v zájmu občanů a zbytek 

zaplatili z obecního rozpočtu, respektive z úvěru, který budeme 20 let splácet.      

Je teď bohužel u někoho módou plivat na Evropskou unii. Mám často pocit,           

že tito lidé moc nevědí, o čem mluví. Já bych naopak chtěl poděkovat za podporu 

bohatších zemí EU těm méně rozvinutým, tedy i nám. Kanalizaci nám tedy          

přes Evropskou unii zaplatili z velké části daňoví poplatníci z bohatších zemí. Každý 



občan Nové Vsi dostal na kanalizaci a další projekty od EU už přes 60 000 korun. 

Kdo dostal zadarmo přípojku kanalizace, myslím, že by měl být rád a v duchu 

poděkovat. A pokud chce někdo na EU nadávat, tak by si měl na oplátku                  

o Evropské unii zjistit fakta a kritizovat poučeně.  

Naše práce nekončí. Budeme muset vyladit a nastavit provoz čerpací stanice 

v Nových Ouholicích a zejména čistírny odpadních vod v Nové Vsi. Samozřejmě 

musíme ještě dodělat etapu 4B – nejzazší termín dokončení, který nám umožňuje 

dotace, je únor 2023, ale uděláme vše pro to, aby to bylo už příští rok. Záleží          

to na tom, zda získá obec dotaci na chodníky a kraj dotaci na opravu silnice II/608. 

Jak už jsem psal několikrát, koordinace se stavbou chodníků a opravou silnice       

by ušetřila obci zhruba ty 2 miliony korun a to je pro naši obec dost peněz. Osobně 

chápu, že je to mrzuté pro ty, kterých se to týká a budou mít kanalizaci později. 

Samozřejmě se může v nejhorším možném scénáři stát, že dotaci na chodníky opět 

nedostaneme, a že nyní odkládáme stavbu etapy 4B zbytečně. Tzn., že bychom       

ji museli udělat bez koordinace se silnicí. Tohoto rizika jsme si (jako zastupitelé) 

vědomi a budeme dělat vše pro to, aby to nenastalo. Ale 2 miliony Kč jsou           

pro obecní rozpočet opravdu hodně, a kdybychom je ještě pak znásobili nějakou 

dotací, tak se za ně dá v obci hodně udělat.  

Všichni, kdo se nyní připojí, dostanou v krátké době rozpis záloh, které                   

za kanalizaci budou platit. Prosím dejte pozor na to, že platíte správnou částku    

na správný účet – viz upozornění na předchozí straně.  

Bohužel stále trvá problém s tím, že z filtračních košů vybíráme každý týden velké 

množství nerozpustných předmětů, zejména vlhčených ubrousků. Tento problém    

se týká ve velké míře Vepřku, v menší míře pak Starých Ouholic. Bohužel, moje 

předchozí výzva žádný efekt neměla.  

Žádám proto opět všechny, aby nevhazovali do záchodu vlhčené ubrousky        

ani žádné jiné předměty. U tlakové kanalizace by se mohlo ucpat už čerpadlo 

v domovní čerpací jímce a kdo má gravitační kanalizaci, posílá nám ty nečistoty 

spolu s ostatním obsahem kanalizace do filtračního koše v čistírně odpadních vod. 

Jeho čištění je opravdu nepříjemná práce. Těm, kdo ty ubrousky vhazují, bych přál, 

aby si to jednou zkusili. Uvidíme, jaké množství bude v Nové Vsi. 

M. Exner, starosta 



ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ OBCE 
V BŘEZNU 2020 

  1. 3. 2020 31. 3. 2020 

BÚ Česká spořitelna 10 234 587,80 Kč 10 498 704,44 Kč 

BÚ ČNB                                               799 909,13 Kč  820 306,33 Kč 

Pokladna 94 845,00 Kč 20 145,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
11 129 341,93 Kč 11 339 155,77 Kč 

      

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Dotace Klub seniorů obce Nová Ves 30 000,00 Kč 4. 3. 2020 

Pronájem hřiště TJ Sokol Nová Ves 31 992,00 Kč 9. 3. 2020 

Mzdy 78 251,00 Kč 19. 03. 2020 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Mateřská škola NV – příspěvek na 

provoz 
40 100,00 Kč 2. 3. 2020 

Majetkové pojištění 35 664,00 Kč 2. 3. 2020 

Sociální pojištění 71 141,00 Kč 4. 3. 2020 

Zálohová daň 31 756,00 Kč 4. 3. 2020 

Sociální pojištění 71 141,00 Kč 4. 3. 2020 

Plat 30 249,00 Kč 5. 3. 2020 

Odměna (zákonná měsíční) 44 812,00 Kč 5. 3. 2020 

Technický dozor kanalizace 2/2020 78 613,70 Kč 6. 3. 2020 

Oprava komunikace NV  81 200,00 Kč 11. 3. 2020 

Svoz komunálního odpadu 2/2020 37 000,99 Kč 13. 3. 2020 

Svoz tříděného odpadu 2/2020 84 220,01 Kč 13. 3. 2020 

Oprava zametacího vozu 40 399,48 Kč 23. 3. 2020 

Technický dozor kanalizace 3/2020 78 613,70 Kč 31. 3. 2020 

Úroky z úvěru  51 666,67 Kč 31. 3. 2020 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Vyčerpaná částka úvěru 25 000 000,00 Kč 

 

Zpracovala: Ing. R. Hakrová, místostarostka 

 



 



STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Změna trasy červené turistické cesty z Vepřku do Mlčechvost 

Kdo chodí na procházky z Vepřku do Mlčechvost po červené značce podél Vltavy, 

všimne si změny vedení turistické cesty. Cesta vedla přes soukromou zahradu. 

Svépomocí vlastníků přilehlých pozemků byla obnovena původní cesta, která je 

vedena pozemkem obce a pozemkem Lesů ČR.  

Za obec cestu ještě trochu upravíme, aby se tam dalo jít s kočárkem nebo dobře 

jet na kole. Myslím, že je to změna k lepšímu. Z tvaru obecního pozemku se zdá, že 

se vlastně vracíme k původnímu vedení cesty. 

Stavba ulice Osa 4 Staré Ouholice 

V minulých měsících probíhaly přípravné práce – geodetické zaměření, aktualizace 

vedení sítí, příprava a schvalování dopravně inženýrských opatření, nutné 

formality z hlediska BOZP a další opatření. 

V pondělí 18. 5. 2020 předáme firmě staveniště (psáno 14. 5. 2020) a začnou 

naplno stavební práce. Podle smlouvy by měla být stavba hotová do poloviny 

července. 

Místní prosím o trpělivost a o respektování značek a pokynů stavby. Děkuji. 

Manipulační řád vodního díla Orlík neprošel přes Nejvyšší správní soud 

Už od roku 2015 se táhne spor měst Mělník, Kralupy nad Vltavou a několika obcí 

povodí Dolní Vltavy, mezi nimi i naší, o nový manipulační řád vodního díla Orlík. 

Samozřejmě chceme uchránit naší obec před další ničivou povodní, jaké jsme zažili 

v letech 2002 a 2013.  

Obce povodí Dolní Vltavy jsou přesvědčeny, že nevhodnou manipulací hladiny 

v Orlíku se zhoršily negativní vlivy povodně v roce 2013 v Dolním Povltaví,               

a že špička povodňové vlny byla vyšší, než musela být. 

Povodí Vltavy zpracovalo nový manipulační řád VD Orlík, kde zvětšilo retenční 

prostor z 62 na 93 milionů kubíků a současně do něj zapracovalo i zvýšení 

maximální hladiny hradítky na koruně hráze a další problematická opatření. Obce 

nechaly zpracovat Odborný posudek manipulačního řádu vodního díla Orlík 

z 2/2015 s návrhem opatření pro snížení negativních účinků příští velké povodně 

v Dolním Povltaví a požadovaly zvýšení retenčního prostoru na 120 milionů kubíků 

a odstranění podle posudku nevhodných a nebezpečných opatření. 



Co se těch 5 let dělo? Povodí Vltavy požadavky obcí neakceptovalo, Krajský úřad 

Manipulační řád schválil, obce se odvolaly k Ministerstvu zemědělství. Obce podaly 

žalobu a krajský soud žalobu zamítl. Obce se odvolaly k Nejvyššímu správnímu 

soudu a ten nyní dal obcím za pravdu, rozsudek krajského soudu zrušil a vrátil      

ho k tomuto soudu k novému projednání a vytkl mu určité nesprávné postupy 

v posuzování této věci. 

Mám z tohoto rozhodnutí radost a doufám, že napodruhé krajský soud náš případ 

rozhodne pro nás příznivěji. Ani velcí a mocní hráči nesmí ignorovat zájmy obcí       

a při povodni je „obětovat“. Na vysoké hladině Orlíku mají zájem nejen energetici 

pro vodní elektrárnu, ale i provozovatelé lodí, kempů, jachtaři a další. To je silná 

lobby. Ale tak velké vodní dílo má také jako jednu z významných funkcí ochranu 

proti povodním a ta nesmí být ignorována. Zase se jednou ukázalo, že se nesmíme 

dát a pokud jsme přesvědčeni o své pravdě, tak musíme vytrvat. Není ještě 

dobojováno, ale tohle je dobré vítězství v jedné bitvě. 

Pokud si chcete rozsudek i další dokumenty přečíst, jsou dispozici na webu obce 

https://www.nova-ves.cz/manipulacni-rad-vd-orlik/ . 

Oprava poškození silnice mezi Vepřkem a Novými Ouholicemi 

Obec nechala opravit díry a poškození vozovky mezi Novými Ouholicemi                  

a Vepřkem, které vznikly zejména při loňské „divoké“ objížďce při stavbě 

kanalizace v Nových Ouholicích.  

Bioodpad do černé popelnice nepatří 

 

Ačkoliv jsme zavedli biopopelnice zdarma, stále vidíme černé popelnice, nacpané 

trávou, větvemi nebo listím. Na fotografii je popelnice, kterou jsem vyfotil na cestě 

https://www.nova-ves.cz/manipulacni-rad-vd-orlik/


do práce. Správně by takové popelnice svozová společnost vůbec neměla vyvážet. 

Bioodpad do černé popelnice nepatří. Jednak proto, že je nesmyslné zabírat 

bioodpadem místo na skládce, když může putovat přes kompostárnu na pole nebo 

zahradu jako hnojivo. Za druhé, jak jsem už psal, za vývoz směsného odpadu         

se platí několikanásobně více než za svoz bioodpadu. A na výši poplatků za skládku 

má vliv i procentuální vytříděnost odpadu v obci. Právě bioodpad to může hodně 

zlepšovat nebo kazit, protože je objemný a těžký. A třetí aspekt je samozřejmě 

ekologický. Komu záleží na životním prostředí, tak důsledně třídí. 

Jestli si někdo říká, že platí drahé poplatky za odpad a obci to osladí tím, že bude 

do černé popelnice dávat bioodpad, tak si nevidí na špičku nosu. Obci tím zvedá 

náklady na svoz odpadu a obec ty náklady zase v dalším roce rozpočítá                  

do poplatků. Takový člověk zvyšuje poplatky sám sobě i ostatním.  

Připomínám proto, že svoz popelnic na papír, plast i bioodpad je v ceně základního 

poplatku a nic navíc se neplatí. Na obci máme na prodej žlutou popelnici 240 l       

za 850 Kč, hnědou biopopelnici 240 l za 1 000 Kč a modrou popelnici ještě z dotace 

zdarma.  

Prosím tedy, aby si ten, kdo potřebuje likvidovat bioodpad, hnědou popelnici 

pořídil a nevkládal v žádném případě bioodpad do černé popelnice. Děkuji. 

Nepořádek kolem kontejnerů na tříděný odpad 

Po zavedení popelnic na tříděný odpad do domácností se nám po čase ve zvýšené 

míře objevil problém u stanovišť kontejnerů v Nové Vsi a v Nových Ouholicích. 

Kontejnery se vyváží v pátek, přes víkend se velmi brzy zaplní a lidé je ještě obloží 

pytli s odpadem. A není to jen tříděný odpad, pokládají tam vše, co se nehodí. 

Pracovníci obce každé pondělí okolí kontejnerů uklízejí a odvážejí odpad                

na skládku, za což obec platí další peníze a počítá se to do nákladů za odpady      

pro výpočet poplatku.  

Je zakázáno ukládat tříděný odpad mimo kontejnery, pokud jsou plné. V žádném 

případě se tam nesmí ukládat nebezpečný nebo nadměrný odpad.  

Jsem ovšem přesvědčen, že tento nepořádek je z velké části dílo lidí projíždějících       

po silnici II/608 a nikoliv místních. Většina místních už má vlastní popelnice           

na tříděný odpad. Tak bohužel řešíme a financujeme problém projíždějících. 

Se zastupiteli jsme probírali různé možnosti. Každá má své pro a proti. 

1) Kamery, fotopasti a ty hříšníky honit a pokutovat. Stojí to peníze, je to pracné, 

nejsem úplně příznivcem kamer všude a není příjemné být za drába.  



2) Kontejnery zrušit a všem doporučit vlastní popelnice na tříděný odpad. Někdo   

si je ale nevezme a přestane třídit. Je riziko nárůstu počtu černých skládek. 

3) Kontejnery přemístit na jiné místo, které není u silnice II/608, aby to projíždějící 

neměli po ruce.  

4) Můžeme kontejnery přidat, ale zase v Nových Ouholicích není místo na další      

a jsou to další náklady pro obec (na kontejnery a jejich svoz).  

5) Vyvážíme kontejnery jednou týdně. Můžeme to zvýšit na frekvenci dvakrát 

týdně, ale tím bychom tím zvýšili náklady obce. 

6) Samozřejmě nějaká kombinace výše uvedeného. 

7) Nechat to být a dělat to jako dosud. Ale zase – náklady a nepříjemná práce 

s každotýdenním úklidem kolem kontejnerů a odvozem na skládku. 

Nakonec jsme se na zastupitelstvu shodli, že napřed zkusíme kontejnery od silnice 

II/608 přemístit. Jednáme se svozovou firmou, kde by bylo vhodné místo. Jakmile 

to dohodneme s firmou a vlastníky pozemků, tak občany budeme informovat. 

Uvidíme, jestli to pomůže. 

Martin Exner, starosta obce  

 
 

A ještě jednou k odpadům: Ačkoliv už skončil nouzový stav a nových případů 
nákazy COVID-19 ubývá, přesto se můžeme s nemocí (nebo karanténou) potkat. 
Na následující dvojstránce najdete pravidla, jak si v tomto případě poradit 
s odpady: 



JAK NAKLÁDAT S ODPADEM                         
v době koronavirové pandemie 
 

Domácnosti s nenakaženými osobami bez nařízených karanténních opatření: 

1. Nakládejte s komunálním odpadem jako obvykle. 

2. Třiďte jako obvykle do barevných kontejnerů (či "vlastních" popelnic u domu). 

3. Směsný komunální odpad odkládejte do černých kontejnerů. 

4. Jednorázové ochranné pomůcky (roušky, respirátory, rukavice) můžete             

po použití odkládat do směsného komunálního odpadu. Vždy je ale předtím vložte 

do plastového obalu a následně ještě do dalšího plastového obalu, který pevně 

zavážete. 

5. Nikdy nedávejte zavázané pytle mimo černé kontejnery. Chráníte tak zdraví 

"popelářů". 

6. Před manipulací s odpadky a po ní si pokaždé umyjte pečlivě ruce mýdlem          

a teplou vodou nebo použijte dezinfekční gel. 

Domácnosti minimálně s jednou osobou v povinné nařízené karanténě: 

1. Odpady netřiďte. 

2. Veškerý odpad (včetně roušek, respirátorů, rukavic a kapesníků) od osob             

v karanténě, u kterých není prokázáno onemocnění covid-19, ukládejte                  

do plastového pytle na odpady. 

3. Plastové pytle by měly mít minimální tloušťku 0,2 mm. Po naplnění (nejpozději 

však do 24 hodin) pytel pevně zavažte a na povrchu 

ošetřete dezinfekčním prostředkem. 

4. Jsou-li použity pytle z tenčího materiálu, je nutné takové obaly zdvojit. Plastový 

pytel proto vložte ještě do druhého pytle a zavažte. 

5. Povrch vnějšího pytle ošetřete dezinfekčním prostředkem a zavázaný pytel        

až pak dejte do popelnice na směsný komunální odpad. 

6. Nikdy nenechávejte odpad mimo sběrnou nádobu. Chráníte tak zdraví 

"popelářů". 

7. Před manipulací s odpadky i po ní si pokaždé pečlivě umyjte ruce mýdlem           

a teplou vodou nebo použijte dezinfekční gel. 

Domácnosti s potvrzenou nákazou nemocí covid-19: 

V případě, že onemocnění osob bylo potvrzeno, nemocná osoba nakládá se svým 

odpadem stejně, jako je uvedeno v předchozím odstavci. A pokud možno               

se s žádostí o pomoc s odnosem odpadu obrátí na rodinu, sousedy, dobrovolníky 



nebo přímo na obec, aby se zamezilo pohybu nakažených osob ve veřejném 

prostoru.  

Místně příslušný úřad by měl ve spolupráci s odpadovou společností stanovit 

způsob popř. místo, kam takový odpad ukládat, jak ho svážet a bezpečně 

odstraňovat s ohledem na minimalizaci rizika pro pracovníky, kteří nakládají s 

odpady, ale i s ohledem na ostatní občany. Ukládání odpadu do sběrné nádoby, 

svoz odpadu a jeho konečné odstranění by mělo vycházet z místních možností 

bezpečného odstraňování odpadu.  

Specifický postup (např. speciální svoz) pro odvoz takového odpadu stanoví obec 

po dohodě s orgánem ochrany veřejného zdraví (hygienou).  

Zpracovala Mariana Jelínková /Zdroj: MŽP/ 

  

Částečná uzavírka dálnice D8 u obce Úžice 

Od  28. 5. do 16. 9. 2020 bude u obce Úžice zahájen průběh kompletního odstraňování 

nevyhovující protihlukové stěny. Jedná se o úsek okraje dálnice D8 ve směru Praha-

Ústí nad Labem, kde bude posléze vybudována stěna nová. Akce bude probíhat 

v několika etapách, přičemž etapa č. 1 je plánována na  období 25. 5. - 8. 6. 2020. 

Z tohoto důvodu dojde k částečné uzavírce dálnice D8, části pravého jízdního pruhu        

a zpevněné krajnice, resp. přídatného jízdního pruhu v km 9,278–10,475 vpravo, vč. části 

nájezdové větve MÚK Úžice (EXIT 9) vpravo. Provoz ve směru na Ústí nad Labem bude 

veden dvěma provizorními jízdními pruhy. 

Důvodem rekonstrukce je stáří stávající protihlukové stěny, která je na hranici životnosti 

a současně již neodpovídá platným normám. Současně došlo v tomto místě k výraznému 

nárůstu dopravy (týká se i úseku Kralup). Nová stěna bude vybudována na základě 

aktuální podkladové studie, která přispěje k  výraznému snížení hlučnosti na přilehlých 

pozemcích. 

Občané mohou sledovat aktuální informace rovněž na FB profilu ŘSD, internetových 

stránkách ŘSD nebo mohou využívat mobilní aplikaci ŘSD s názvem ŘSD dopravní 

info, kde najdou nejen informace o všech aktuálních omezeních na dálniční síti                

a silnicích I. třídy v ČR, ale aplikace rovněž slouží jako navigace (link níže). Totéž se 

týká možnosti přivolání bezplatné asistenční služby ŘSD na dálnicích v ČR. 

https://portal.dopravniinfo.cz/servis-ridicum/mobilni-aplikace 

https://portal.dopravniinfo.cz/servis-ridicum/mobilni-aplikace


ÚRAZY OKA DOMA                  
A NA ZAHRADĚ 

Jaro je v plném proudu a většina lidí, kteří mají tu možnost, pracuje na zahradě 

nebo zvelebuje něco v okolí domu. A občas se při tom i někomu něco stane. 

Pokusím se tu nastínit nejčastější problémy, a co s nimi můžete dělat sami                

a co už sami nezvládnete. 

Pocit cizího tělíska v oku 

Pokud vznikne poté, co vám do obličeje foukne prach nebo děti po sobě hodí písek 

nebo hlínu, obvykle stačí oko vypláchnout. Když to nestačí a pořád máte pocit,        

že v oku něco je, je dobré kouknout se pod víčko a setřít vnitřní stranu víčka např. 

štětičkou na čištění uší. Když ani to nepomůže, lze se i doma kouknout pod horní 

víčko, kde se tělísko často zachytí. Během otáčení víčka je potřeba, aby se člověk 

díval celou dobu dolů. Chytneme řasy horního víčka mezi palec a ukazovák levé 

ruky a pravý ukazovák položíme na kůži horního víčka a tlačíme lehce dolů. 

Zatáhneme za řasy a víčko otočíme přes špičku ukazováku nahoru. Pak vezmeme 

opět štětičku a vnitřní stranu víčku otřeme. 

Druhou nejčastější příčinou pocitu tělísku je zejména u mužů broušení nebo práce, 

kdy se tluče kovem na kov (majzlík a kladivo). V tomto případě tělísko vlétne do oka 

větší rychlostí a zasekne se většinou do rohovky. To je stav doma už obvykle 

neřešitelný. Můžete samozřejmě zkusit postup popsaný výše, ale často nestačí         

a tehdy doporučuji navštívit očního lékaře. 

Poranění o větev 

Dalším častým jarním očním poraněním je píchnutí/šťouchnutí se o větvičku, když 

stříháme stromy, růže apod., anebo se jen sehneme na záhon za jiným účelem        

a větev máme v cestě. Pokud se šťouchneme do oka tak nešikovně, že je poraněna 

rohovka, tak oko začne intenzivně řezat a bolet. Určitě není od věci oko 

vypláchnout vodou/borovou vodou nebo Ophtalem. Ulevit od bolesti lze tak,         

že oko zavřeme a přelepíme ho tak, aby pod obvazem nešlo otevřít. Když se potíže 

během dne nezlepší, bolest je nesnesitelná nebo máte pocit zhoršeného vidění, 

vyražte na oční. 

Zasažení oka chemikálií 

Oko si doma můžeme poleptat kyselinami i zásadami. S kyselinami se obvykle 

setkáme v různých čisticích prostředcích. Protože se jedná obvykle o látky tekuté, 



stačí většinou oko důkladně několik minut vyplachovat tekoucí vodou od vnitřního 

koutku k vnějšímu. Ale i tak je podráždění oka někdy takové, že je dobré navštívit 

očního lékaře a nechat si předepsat protizánětlivé kapky. 

Pro oko jednoznačně horší stav nastává, když se do něj dostane látka zásaditá, 

doma nejčastěji vápno, malta, štuk. Tehdy je nutné okamžitě začít oko intezivně 

vyplachovat tekoucí vodou a setřít viditelné části chemikálie z vnitřní strany víček, 

stejným způsobem, jaký jsem popsala u cizího tělíska v oku. A pak co nejdříve 

vyrazit na oční, mimo ordinační hodiny doporučuji určitě vyhledat oční pohotovost. 

Pokud vápno zůstane v oku řadu hodin, může nenávratně poškodit rohovku a tím 

doživotně zhoršit vidění. 

MUDr. Jana Jordáková 

MATEŘSKÁ ŠKOLKA SE PO PAUZE 
OTEVÍRÁ 

Vypadalo to, že bude zavřeno pár dnů. Asi nikoho z nás v březnu nenapadlo, že čas 

plný omezení a nečekaných změn bude tak dlouhý. Bylo potřeba je respektovat, 

naučit se v nich a s nimi žít. Teď se ale pomalu začínáme k našim „obvyklým„ 

životům vracet. Pomalu, postupně a s rozvahou. Ani ve školce tomu nebude jinak.  

25. května se školka znovu otevře a děti se do ní vrátí. A to je dobře. Znovu             

se potkají s kamarády, budou si hrát, učit se a také si zvykat na některá nová 

pravidla. Jsou důležitá proto, aby pobyt ve školce byl pro všechny bezpečný             

a příjemný. A jak znám děti, tak to nebude problém. Chvilku si o tom všem budeme 

povídat, pak si to půjdeme poprvé vyzkoušet, a pak už to všechno bude naostro.     

A určitě to přinese i spoustu veselých příhod a situací.  

Když tento text vzniká, tak zbývá do otevření pár dnů. Ve školce se připravujeme    

a dokončujeme všechno, do čeho jsme se pustili. Čas, který určitě nebyl snadný    

pro rodiče a patří jim za to velké uznání, jsme se ve školce snažili využít                   

ku prospěchu. Opravy, úpravy, úklid na zahradě i ve školce, výroba pomůcek, 

opravy hraček a ještě další práce se podařily zvládnout. Děti budou určitě nadšené 

ze všech novinek a vylepšení, a tak je to v pořádku. Školka je přece jejich místo, 

takže je fajn, že do ní zase vrátí. 

Přeji dětem a nám všem klidné časy. 

Martina Srncová, MŠ Nová Ves 



PŘIPOMÍNKA KONCE II. SVĚTOVÉ 
VÁLKY 

V pátek 8. května 2020 uplynulo tři čtvrtě století od konce II. světové války. Toho 

konce se nedožil můj pradědeček, který zemřel v Terezíně par týdnů před koncem 

války.  

Bohužel epidemie koronaviru letos neumožnila veřejnou pietní vzpomínku              

na oběti světové války, jakou děláme každý rok. Položili jsme proto jen s paní 

místostarostkou květiny k pomníkům a hrobům obětí světových válek. Máme        

tu hroby obětí z řad našich občanů, neznámých mrtvých, vyházených podél trati     

z vlaků smrti, sovětských vojáků, kteří padli v okolí naší obce. Máme tu dokonce      

i neoznačený hrob německých vojáků. 

  
 

Nikdy bychom neměli zapomenout, že válku společně zahájily Německo a Sovětský 

svaz s vidinou územních zisků společným napadením Polska, dohodnutým v paktu 

Molotov-Ribbentrop, obě země s odpornými ideologiemi, které sebe sama 

prohlašovaly za nadřazené a ostatní za méněcenné. Obě tyto ideologie lží                

a strachem manipulovaly občany k páchání zvěrstev ve jménu falešných ideálů.    

To samozřejmě nic nemění na tragédii smrti prostých sovětských vojáků, kteří        

u nás umírali pár dní před koncem války. 

Na pietní akci jsme vždy četli jména obětí II. světové války z našich obcí. Letos bych 

je rád pro připomínku uvedl alespoň zde ve zpravodaji.  



Jsou to: Jiří Jansa, Arnošt Gutman, Ilonna Gutmanová, Antonín Šafránek, Josef 

Šváb, Jaroslav Mergl, Alois Honzajk, J. Nováček, Jiří Skopec, Bohumil Novák.  

Čest jejich památce! 

Velmi aktuální odkaz dnešku vidím v tom, že je třeba odmítat lež, manipulaci, 

nacionalismus, komunismus a nebát se spolupráce evropských států. Samotná 

Česká republika má ekonomickou sílu čtvrtiny Bavorska, vojenskou sílu jako ruská 

vojenská základna v Kaliningradu, ovšem bez balistických raket, a počet obyvatel 

má jako Hanoj s předměstími. Taková malá země nemá šanci sama obstát proti 

zájmům velkých zemí, ani řešit sama globální problémy. Proto je třeba mít silný 

hlas v EU a je v národním zájmu Česka více integrovat Evropskou unii, přijmout      

€ a dostat se do jádra EU - tam sebevědomě prosazovat demokracii, humanismus, 

nedělitelná univerzální lidská práva, sociálně-tržní hospodářství a vládu práva. 

Ačkoliv jednání v EU jsou dlouhá, složitá a nakonec kompromisní, jsou mnohem 

lepší než jakékoliv války, včetně obchodních. Nic než aktivní členství v EU a NATO 

neochrání více a lépe malé státy a národy před další podobnou katastrofou.  

Martin Exner, starosta 

SPOLEK SENIORŮ  
Fungujeme v rámci možností. Víme o sobě, telefonujeme si, podporujeme se,        

jak to jde. Například i tím, že jsme dokázali popřát a předat malou pozornost v den 

krásného výročí 85 let věku paní Anně Vernerové.  

Nezapomněli jsme ani na letošní 75. výročí osvobození naší vlasti. Paní Marie 

Fajfrlíková, Dana Reslerová a Mirka Bártová uklidily hroby zasloužilých a pomník   

ve Starých Ouholicích. Oběti jsme v předvečer výročí uctili květinami.   

Zvažujeme, jak opět obnovíme naši pravidelnou činnost. Vycházíme z toho,           

co postupné uvolňování restriktivních opatření umožňuje s vědomím, že velká část 

našich členek/členů patří mezi ty, kteří jsou označováni za nejvíce ohrožené. 

Situaci a možnosti rozebereme na členské schůzce 11. června. Lze předpokládat, 

že nejméně do září budeme organizovat akce s omezeným počtem účastníků, mezi 

které, jak máme ověřeno, patří například výjezdy prostředky hromadné dopravy 

na výstavy do okolních měst a Prahy. Autobusové zájezdy uskutečníme snad        

od konce léta a nejspíš i zde se budeme snažit o to, abychom v omezeném 

prostoru autobusu strávili co nejméně času.    

Ing. Bruno Vognič, předseda Spolku seniorů 



NEUMÍM ŠÍT, TAK BĚŽÍM PODRUHÉ 
Skončilo období nouzového stavu. Maraton Klub Miřejovice nezahálel, i když 

nemohl připravovat své akce, které jsou obvykle v tomto období v jeho režii.         

Na přání zdravotnického personálu Neurochirurgické kliniky Fakultní nemocnice 

Královské Vinohrady jsme ve spolupráci se zakázkovým krejčovstvím Studio99 

vyhlásili již druhou výzvu "NEUMÍM ŠÍT, TAK BĚŽÍM II“. 

Jelikož se lidé mohli více pohybovat venku, zapojilo se do výzvy něco přes dvě 

desítky běžců či turistů, kteří přispěli svým sportovním výkonem: zdoláním 1/2 

maratonu či nachozením 21 098 kroků. Do výzvy se připojil i kralupský Senátor pan 

Petr Holeček. 

    
 

Jménem Maraton Klubu Miřejovice ještě jednou děkuji zakázkovému krejčovství 

Studio99 a samozřejmě všem, co se připojili a naši výzvu podpořili. Teď se můžeme 

vrátit k naší činnosti a budeme se na vás těšit v Miřejovicích v sobotu 13. 6. 

odpoledne při Miřejovické olympiádě nebo 1. 8. na již XII. Miřejovickém půlení. 

A tady přímo zpráva z Kliniky Neurochirurgie FNKV:  

„Klinika Neurochirurgie FNKV se s velkými díky připojuje a děkuje zakázkovému 

krejčovství Studio99. Jejich roušky budou i po skončení nouzového stavu nadále 

zdobit a chránit náš personál... Moc moc děkujeme...“ 

 MK Miřejovice z.s. Pepa Burian 



5. ROČNÍK SOUTĚŽE O TITUL    
„NOVOVESKÝ SEKÁČ“ 

Kdy a kde: V sobotu 13. června v 8:30 hod. nově mezi Starými a Novými 

Ouholicemi u křižovatky „Lípa“ u Aleškovy vily. 

Soutěžní kategorie: Ženy, muži (bez rozdílu věku). 

Sportovní náčiní: Kompletní ruční kosa (tj. kosiště, kosa, krbík), pokud možno 

vlastní, půjde i zapůjčit na místě.  

Ústroj: Pevné boty, dlouhé kalhoty, pokrývka hlavy + „protikoronová“ rouška. 

K dispozici bude desinfekce.  

Ceny: První 3 místa obdrží diplomy + předměty a nástroje do domácnosti.  

Přijďte si zasoutěžit, protáhnout tělo, zafandit nebo alespoň si to zkusit – nevíte, 

kdy se Vám taková dovednost může hodit.  

Zvou pořadatelé: Spolek seniorů Nová Ves a Maraton klub Miřejovice, z. s.     

TRADICE                                      
JE TÉMĚŘ NEPSANÝ ZÁKON 

Již několik let po sobě, vždy 8. května po ránu Spolek seniorů Nová Ves spolu 

s Maraton klubem Miřejovice, z. s. pořádaly soutěž o novoveského sekáče.            

Ze známých důvodů byl letošní ročník odložen.  

Ovšem tradice je zavazující       

a aktivní pohyb prospěšný. 

Nedalo nám to. Přivstali jsme 

si, vzali kosy do rukou                

a na odlehlém místě jsme 

téměř hodinu a půl „trénovali“. 

Následně jsme vyhlédli prostor 

pro odloženou soutěž                

a vytipovali termín.    

Pepa a Bruno 

 



 



 



 
 

LETNÍ BAZAR 
Dubnový bazárek se bohužel musel kvůli pandemii a nouzovým opatřením zrušit,   

o to víc se těšíme na náhradní, který se bude konat v červnu. Podle zpráv, které mi 

chodí, se nás těší opravdu hodně.  

Pokud chcete své věci nabídnout k prodeji, ozvěte se mi co nejdříve, vejde se nám 

do sálu maximálně 25 prodávajících.  

Nakupujících se vejde během obou dnů dost, nebojte se  a přijďte si výhodně 

nakoupit – desinfekce a větrání prostor po celou dobu zajištěno  

Budu se těšit na viděnou, Bohdana Tobiášková 

 

Turistický klub KUDYKAM 
Po několikaměsíční pauze je tu opět výšlap s Kudykamem.  

Sraz bude v neděli 7. června v 10 hodin na parkovišti u zámku v Liběchově. Čeká 

nás prohlídka mlýna Liběchov, pak cesta ke kapličce sv. Ducha s krásným výhledem 

na řeku a do kraje. Podle nálady a okolností budeme pokračovat k jeskyni Klácelka, 

Čertovým hlavám a dál do Želíz, po modré pak zpátky do Liběchova. Výlet vychází 

na příjemných 8 km. 

Budeme se těšit na viděnou! 

Martina Srncová, Kudykam, www.vyslap.cz 

http://www.vyslap.cz/


24. výšlap Liběchov, Želízy

Vhodné pro děti, seniory, pejskaře a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.cz

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB
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V neděli 7. června pojedeme auty 
do Liběchova, sraz v 10h

na parkovišti u zámku

Čeká nás prohlídka mlýna Liběchov, pak cest a ke kapličce 
sv. Ducha s krásným výhledem na řeku a do kraje. 

Podle nálady a okolnost í budeme pokračovat 
k jeskyni Klácelka, Čertovým hlavám a dál do Želíz, 

po modré pak zpátky do Liběchova. 
Výlet vychází na příjemných 8 km.

Těšíme se na viděnou!



NOVÝ VRAŇANSKÝ MOST                    
SE KOMPLETOVAL V NAŠÍ OBCI  

Ve středu 22. 4. 2020 došlo k převozu a položení zvedacího železného mostu 

určeného k přemostění plavebního kanálu a nahrazení stávajícího ve Vraňanech. 

Most byl kompletován v objektu společnosti Zakládání staveb a.s. ve Starých 

Ouholicích a na místo určení přepraven po vodě.  

 

Most je součástí úprav plavebního kanálu a celé vltavské vodní cesty z Mělníka     

do Prahy. Úpravy, jejichž součástí je i instalace dvou obdobných mostů                     

a vyklápěcího železničního mostu v Lužci, další ve Vrbně, Zelčíně a Chramostku 

(celkem 7), mají umožnit provoz větších lodí mezi oběma městy. V našem případě 

jde o tzv. zdvižný most pomocí hydraulických válců s dálkovým ovládáním 

z plavebních komor Hořín. Délka mostu je 31,6 m, délka nové ocelové nosné 

konstrukce je 23,8 m a zdvih 230 cm. Šířka mostu je 6,7 m, vozovka má šířku 3,5 m, 

jednostranný chodník dosahuje šíře 1 m. Souběžně dojde k rozšíření stávajícího 

plavebního profilu na 20 metrů.  

  

Vodní dílo, jehož součástí byla i úprava dna řeky, je vedeno pod názvem 

„Zabezpečení podjezdových výšek na Vltavské vodní cestě“. Dílo bylo zahájeno 

v březnu 2019 a má být dokončeno v srpnu letošního roku.   

Ing. Bruno Vognič /foto: V. Uher-vraňanský kronikář, B. Vognič/    



 

 



JAK BÝT V BEZPEČÍ: na ulici      
se spoléhejte sami na sebe 

Nikdo by se neměl bát o své bezpečí, ať jde o děti, dospělé nebo seniory. I když 

absolutní bezpečnost nikdo nikomu nezajistí, snížit rizika a předcházet 

nebezpečným situacím je možné. Platí to zejména v silničním provozu (při pohybu 

chodců ve městě). 

Chodci patří mezi nejzranitelnější účastníky silničního provozu, protože nejsou      

na rozdíl od motoristů či cyklistů ničím chráněni. Zvýšená opatrnost by tedy měla 

být vždy na prvním místě. Nejvíce jsou ohrožené děti a senioři. 

Stejně jako pro všechny účastníky silničního provozu platí také pro chodce 

předpisy, jak se v provozu chovat. Především platí zásada, že tam, kde není 

chodník, se chodí vždy vlevo proti směru projíždějících vozidel a s výjimkou 

organizovaného útvaru, pro nějž platí jiná pravidla, vždy jednotlivě za sebou! 

Důležité je také pamatovat na to, že v případě, kdy chodec tlačí například vozík, 

který přesáhne 60 cm, již není chodcem, ale řidičem nemotorového vozidla             

a nesmí v tomto případě na chodník. Mezi lidmi je stále ještě, a to i bezmála         

po dvaceti letech od zavedení přednosti chodců na přechodu, rozšířen mýtus         

o absolutní přednosti. Na to bohužel každý rok doplatí životem řada z nich. 

Co tedy platí? Přestože má chodec na přechodu pro chodce přednost, rozhodně 

nesmí vstupovat do vozovky bezprostředně před přijíždějící vozidla. Chodec,         

než vstoupí do vozovky, si musí i ve vlastním zájmu být vždy jist, že řidič                  

je v dostatečné vzdálenosti (při rychlosti vozidla 50 km/h alespoň 30 metrů           

od přechodu), na níž stihne bezpečně zastavit. Vždy se doporučuje s řidičem 

navázat oční kontakt, aby měl chodec jistotu, že ho řidič vidí. 

Řada lidí si také neuvědomuje, že nemají na přechodu přednost před tramvají 

(týká se větších měst). A že při přecházení komunikace musí vždy použít přechod, 

je-li ve vzdálenosti do 50 metrů od nich, což znamená nezkracovat si cestu,           

ale dojít až k přechodu. 

Mimo obec mají chodci povinnost používat reflexní prvky, především za snížené 

viditelnosti, tedy nejen v noci, ale i za šera, mlhy a podobně. Zejména s přechodem 

na zimní čas se snižuje viditelnost chodců nejen během večerů, ale i za časného 

rána. Využít lze nejen reflexních pásků, ale také oblečení či speciálních materiálů. 

Nejúčinnější je reflexními prvky označit obrys postavy, tedy například konce 

rukávů, pas a oblast kolen. Důležité je, aby řidič chodce díky reflexnímu materiálu 

viděl z jakéhokoliv úhlu. 

Připravila Mariana Jelínková 



Jezdím jako člověk (2. díl):                  
Na úzké vozovce buďte trpěliví 

Při průjezdu úzkou vozovkou musí cyklista i motorista respektovat přednost 

vozidla, které jede před ním. Pokud šíře vozovky neumožňuje bezpečné 

předjíždění, při kterém by měl být mezi cyklistou a motoristou boční odstup            

o vzdálenosti minimálně 1,5 m, musí motorista zůstat trpělivý a vyčkat                      

s předjížděním na vhodnou příležitost. Jezdec na kole by se měl snažit projet 

úzkým úsekem co nejrychleji a případně se na vhodném místě nechat předjet. 

Cyklisté: Na úzkých místech jeďte raději dál od kraje. Auto za vámi tak nebude mít 

tendenci vás nebezpečně předjet. Jeďte svižně a v nejbližším bezpečném úseku        

se nechte předjet. Sami pomalejší auta nebezpečně neobjíždějte. 

Motoristé: Udržujte od cyklistů dostatečný odstup. Na zúžených místech                 

je v žádném případě neohrožujte a nevytlačujte z vozovky. Předjíždějte až ve chvíli, 

kdy je to bezpečné. 

Připravila Mariana Jelínková 

MIŘEJOVICKÁ OLYMPIÁDA  
Letos o trochu později, ale přece:  

V sobotu 13. 6. od 16 hodin na dětském hřišti        

v Miřejovicích opět zaplane Miřejovický 

olympijský oheň.  

Celé odpoledne věnujeme dnes už klasickým,      

ale i novým disciplínám. Přijďte si se svými dětmi 

zasoutěžit, podpořit je v jejich snahách a aktivně 

si užít společný čas. Pomozte svým dětem vydělat 

si Miřejovické koruny, za které si pak v našem 

obchůdku mohou zakoupit drobné nebo i hodnotnější zboží.  

Po ukončení olympiády si můžeme opéct buřty, zahrát petanque, společně 

posedět...  

V případě velmi nepříznivého počasí se akce ruší.  

Za MK Miřejovice Dana Burianová  

Prosím všechny, kteří by rádi pomohli s organizací olympiády, aby mě kontaktovali 

na tel.: 732954232. 



 

 

 

 

 V březnu a dubnu jsme na webu obce vybírali nejlepší fotografie na téma: 

FOTÍME VESNICKÉ SLAVNOSTI.  

Sešlo se nám tentokrát 14 fotografií, které si mezi sebou rozdělily celkem             

286 hlasů. 

  

1. místo: D. Steinitz    2. místo: O. Tobiášek 

 

3. místo: D. Steinitz 

 

 

 

 

 

Vítězům gratulujeme, ceny předáme dodatečně při některé z obecních akcí. 

Těšíme se na další kolo soutěže s názvem: MŮJ DOMÁCÍ MAZLÍČEK. 

Fotografie můžete posílat až do 31. srpna na mail: zpravodaj@nova-ves.cz.  

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 

mailto:zpravodaj@nova-ves.cz


CO NEVÍM, NEPOVÍM: 
 Tak vzniká nový ořešák  

Při práci na zahradě mě překvapil mladý ořešák, 

který jsem spolu s plevelem vytáhl ze země. 

Zejména mě zaujalo to, že téměř stejnou délku 

(cca 20 cm) má v tomto období jak v nadzemní, 

tak v kořenové části rostliny, a také skutečnost,   

že i v tomto vzrůstu ještě čerpá energii 

z původního jádra. Věřím, že je to zajímavá 

novinka nejen pro mě. 

 Statistika: Podle údajů Českého statistického úřadu se za rok 2019 zvýšil počet 

obyvatel naší obce z 1 096 na 1 105. Z tohoto počtu je 528 žen a 577 mužů. 

K celkovému přírůstku o 9 obyvatel došlo zejména zásluhou migrace. 

Přistěhovalo se 57 osob, odstěhovalo se 42 osob, narodilo se 7 dětí, zemřelo 13 

spoluobčanů. Průměrný věk činí 42,8 let, z toho u žen je to 44,3 let, u mužů 41,3 

let.   

 Pozor na klíšťata: Množství těchto nebezpečných parazitů je letos opravdu 

nezvykle velké. Stačí učinit pár kroků ve vyšší trávě a máte jich na kalhotách 

desítky čiperně spěchajících najít místo k přisátí se. Nemoci přenášené klíšťaty 

jsou velice závažné a některé z nich nevyléčitelné. Doporučuji proto tuto 

skutečnost nepodceňovat a bránit se přisátí klíšťat všemi dostupnými způsoby: 

vysoké boty, kalhoty, repelent, následná důkladná prohlídka celého těla. 

V případě nalezení přisátého klíštěte je třeba jeho co nejrychlejší odstranění. 

 Kralupský zpravodaj  

V květnovém čísle Kralupského zpravodaje mě zaujalo hned několik článků, o 

jejichž obsah cítím potřebu se podělit:  

- Poměrně hodně prostoru je logicky věnováno koronavirové pandemii.         

Mě zaujaly dva příspěvky. Na třetí straně v příspěvku „Koronavirus 

v Kralupech nad Vltavou“ je přehled vývoje situace ve městě od 1. do 23. 

Dubna: 8 případů, 7 zotavených, jedno úmrtí. Na stránce 14 jsou uvedeny 

rozhovory s těmi, kteří jsou v tzv. první linii. S řadou z nich se i my běžně 

setkáváme a možná si neuvědomujeme, že našimi spontánními reakcemi    

jim ubližujeme, přičemž oni riskují víc než my.   



- Zajímavé informace jsou i na stránce 14. Tato je věnována 140. výročí 

narození ve světě ceněného malíře Georga Krebse, kralupského rodáka, 

význam jehož tvorby nám mnohdy dosud uniká.    

- Strana 17 nabízí „Kapesní slovník mediálních pojmů“. V současné době      

jsme doslova zavaleni informacemi všeho druhu. Jak se mezi nimi orientovat 

do jisté míry umožní právě zmíněný „Kapesní slovník…“. Nejenže vysvětluje 

pojmy typu „mediální gramotnost“, „fake news“, „argumentační klam“          

a další, ale nabízí i vysvětlení, jak s těmito naložit. 

Bruno Vognič, kronikář  

 
COVID-19 na Mělnicku 
Pro informaci přinášíme grafiku, jak si stojí náš okres v počtu případů nákazy 

COVID-19. Současný stav nemocných na Mělnicku je způsoben lokálním ohniskem, 

které dle sdělení Krajské hygienické stanice není pro Novou Ves a její okolí 

nebezpečné.  B. Tobiášková 

 
(data z 20. 5. 2020, převzato z webu města Mělník)  



   KLÍŠŤATA 
Mírná zima klíšťatům prospěla, jejich 

výskyt je značný - a to nejen v lesích,   

ale také na zahradách, parcích, dokonce    

i na horách.  

Pokud ještě nejste očkovaní, návštěvu 

lékaře byste neměli odkládat. Co byste 

měli vědět? Očkování se dá provést 

kdykoliv. Zrychlené očkovací schéma vám zaručuje kompletní ochranný účinek      

už za měsíc od podání první dávky. Očkováním můžete ochránit své děti,              

ale nezapomínejte ani na sebe. Klíšťová encefalitida má u dospělých horší průběh 

a může zanechat trvalé následky, vedoucí až k plné invaliditě. Nejvíc ohroženou 

skupinou jsou senioři.  

Před nástupem účinku očkování, ale i potom, se před klíšťaty chraňte účinným 

repelentem. Na trhu najdete i varianty vhodné pro děti. 

Na očkování proti klíšťové encefalitidě přispívají všechny tuzemské zdravotní 

pojišťovny. Příspěvek se pohybuje mezi 500 a 1 500 Kč, většinou je vyšší u dětských 

pojištěnců. Poslední roky testování parazitů přitom ukazují, že každé čtvrté 

testované klíště bylo nakažené. Nejčastějšími chorobami, které přenášela, byla 

lymeská borelióza, babesióza a klíšťová encefalitida. 

Psi a kočky jsou kvůli svému pohybu v přírodě ještě ohroženější než lidé.  

Zeptejte se svého veterináře, jak nejlépe chránit chlupaté kamarády před nákazou. 

Veterináři mají k dispozici hned několik typů přípravků. Patří k nim například 

žvýkací tablety pro psy s trojměsíčním účinkem (z vlastní zkušenosti mohu říci,      

že tableta funguje mnohem déle a je vhodná, když váš pejsek trpí alergií                

na obojek), spot-on přípravky pro psy a kočky, které se aplikují na krk zvířete, 

pronikají přímo do kůže a chrání ho po dobu tří měsíců, nebo klasický voděodolný 

antiparazitní obojek, jehož účinnost je ještě delší. Veškeré přípravky (mimo tablet) 

lze zakoupit v sítích lékáren. Antiparazitní tablety vám může poskytnout pouze 

veterinář. 

Připravila Mariana Jelínková 



TIPY NA DOMÁCÍ AKTIVITY 
S VAŠÍM PEJSKEM 

Naši psi teď prožívají doslova ráj na zemi. Mají nás doma déle a často                        
je pohromadě celá rodina. Jsou to naši soukromí psychoterapeuti a obrana proti 
trudomyslnosti zároveň. A že se společně můžeme bavit jen na procházkách? 
Vůbec ne! 

Procházky jsou pro naše čtyřnohé společníky důležité ze dvou důvodů. Mimo 
pohybu a získávání informací o okolí totiž také stimulují jejich nejdůležitější smysl - 
čich. Jedná se o nejpřirozenější mentální stimulaci psí hlavy, kterou můžeme psovi 
nabídnout. Spoustu možností máme ale i doma a můžeme využít i věci, které           
v domácnostech běžně máme. 

1. Rolovací kobereček 

Potřebujeme pouze pamlsky a ručník. Ten rozložíme na zem a poskládáme na něj 
pamlsky. Ručník následně i s pamlsky zarolujeme do ruličky. Pejska přivoláme, 
necháme ho čumákem ručník rozrolovávat a postupně objevovat pamlsky. 
Zpočátku mu můžeme pomoci třeba tak, že mu kousek ručníku rozrolujeme, 
většinou ale stačí umístit první pamlsek viditelně a na začátek ručníku jich dát 
trochu více. 

2. Hlavolam z plata od vajíček 

Pro vytvoření velmi zábavného a přitom jednoduchého hlavolamu potřebujeme 
pouze plato od vajíček, pamlsky a pár balónků. Na zem dáme otevřené plato         
od vajíček, hodíme do pár míst pamlsky a pejska je necháme z něho vyndat.           
A postupně začneme místa, kam jsme pamlsek hodili, zakrývat balónky nebo 
čímkoliv podobným, co máme doma, a pejsek to může čenichem odstrčit. 
Postupně můžeme dojít až k zakrytí všech důlků. 

3. Kousací hračka z ruličky od toaletního papíru 

Jedná se o velice oblíbený psí hlavolam. Vezmeme si ruličku od toaletního papíru, 
do ní vložíme odměnu a pořádně ji z obou stran zmuchláme tak, aby pamlsek 
nevypadával ven. Pes se tak musí k pamlsku prokousat. Při hře pouze 
kontrolujeme, aby pes nejedl i papír z ruličky. 

Čas, který se svým pejskem trávíme doma, můžeme ale využít třeba k odstranění 
nějakého psího nešvaru nebo k naučení nového triku. Je to také ideální doba, kdy 
se i my můžeme něčemu novému přiučit. Psi, na rozdíl od nás, spí klidně                
15 - 20 hodin denně, máme tedy o dost víc času na učení než oni. Co o psech víme, 
jak jim rozumíme a jak chápeme jejich potřeby, přímo ovlivňuje spokojenost            
v našem společném životě. 

Připravila Mariana Jelínková 



 
 

PROVOZNÍ DOBA - POŠTA NOVÁ VES  
Pondělí + středa  8:00 – 11:00 a 14:00 – 18:00 

Úterý + čtvrtek   8:00 – 11:00 a 14:00 – 16:30 

                          Pátek                     8:00 – 10:30 

 

OTEVÍRACÍ DOBA - OBCHOD NOVÁ VES 
Pondělí až pátek - od 7:00 do 19:00 

Sobota a neděle - od 8:00 do 19:00 

Možné platby kartou a stravenkami 
INZERCE (podmínky pro inzerci ve zpravodaji najdete na webu obce) 

Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek prodává slepičky Tetra hnědá, Dominant ve všech 
barvách, Green Shell typu Araukana a Dark Shell typu Maranska.  
Stáří 15 - 19 týdnů,  169 - 219,- Kč/ks.  
Prodej: Nová Ves – u pošty – 11. června 2020 v 11.35 hod.  
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. 
Info: Po - Pá 9.00 – 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840 



KALENDÁŘ AKCÍ 

V OBCI V ROCE 2020 
 

(Akce se budou konat s ohledem na mimořádná opatření v souvislosti                    

s nákazou COVID-19) 

 

7. 6.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

8. 6. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

11. 6.  Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

12. 6.  Noc kostelů - od 18 hodin v kostele ve Vepřku 

13. 6. Novoveský sekáč - od 8:30 u lípy mezi Novými a Starými Ouholicemi 

13. 6. Miřejovická olympiáda - od 16 hodin na dětském hžřišti v Miřejovicích 

18. - 19. 6. Novoveská bazar - čtvrtek + pátek odpoledne, sál OÚ Nová Ves 

20. 6.  Dětský den se Soptíky - od 14:30 ve Starých Ouholicích 

20. 6. Mše v kostele ve Vepřku - od 16 hodin 

11. 7.  Spolek seniorů - prohlídka vodárenské věže v Mělníku /org. Okrašlovací spolek Mělník/ 

1. 8. Miřejovické půlení - od 10 hodin, Miřejovice 

2. 8.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

8. 8. Spolek seniorů - návštěva mělnického podzemí /org. Okrašlovací spolek Mělník/ 

10. 8. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

31. 8.  Vesnický fotograf - uzávěrka posílání fotografií do soutěže 

6. 9.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

9. 9.  Vítání občánků - od 16 hodin v sále OÚ 

14. 9. Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

19. 9.  Novoveské posvícení 

4. 10.  Výlet Turistického klubu KUDYKAM     
 

 


